
Referat for Tisvilde Lokalråds Borgermøde og Generalforsamling 

Idrætshuset, Tisvilde Bygade. Søndag d. 29. jan 2023 kl. 10. 

Ordstyrer: Carl-Jørgen Bindslev 

Lovligt indkaldt generalforsamling. 

Referent: Frederik Buchvald 

Formandens beretning:  

Godkendt. Ingen spørgsmål eller kommentarer. 

Fremlæggelse af regnskab: 

Kasserer Stig Sølvbjerg Hansen præsenterede det revisor godkendte regnskab for 2022. Regnskabet kan ses 

i detaljer på Lokalrådets hjemmeside og blev godkendt uden kommentarer. 

Valg af nye medlemmer:  

Frederik Buchvald; Claus Sabroe; Cajus Møller; Charlotte Onø og Stig Sølvbjerg Hansen på valg. Alle 

genvalgt. 

Valg af suppleanter: 

Rikke Njust og Thomas Egholm blev valgt som nye suppleanter.  En varm velkomst til begge. 

Valg af revisor og revisorsuppleant: 

Sten Garde og Erik Skov Hansen blev begge genvalgt.  

Ingen indkomne forslag. 

Eventuelt: 

Kort præsentationsrunde af eksisterende lokalråd. 

I forlængelse af mindeordet omkring Birthe Forsell, fortalte Christian Friis fra Vejby-Tibirke Selskabet at de 

er langt fremme med planer om udgivelse af hendes folder om Tisvildes mange stier og deres historie. Der 

mangler at få økonomien helt på plads, men det forventes indenfor kort tid og vi ser frem til resultatet. 

Der var forespørgsel fra salen om fortsat at Lokalrådet fortsat arbejder på at trafikken dæmpes i byen – 

herunder bedre kontrol omkring parkering i sommermånederne. I Lokalrådet findes ”trafikgruppe” som 

allerede løbende arbejder for dette. Der er brug for alle kræfter indenfor dette område, så alle der har 

interesse og lyst til at give input og ideer er velkomne til at kontakte Lokalrådet. 

Lars Knudsen fra Grundejerforeningen gjorde opmærksom på, at der fortsat afventes tilbagemelding på det 

udkast til ”Hegns-reglement” som de i samarbejde med Vejby-Tibirke Selskabet og Lokalrådet har sendt til 

kommunen. 

Rikke Njust informerede om tilstedeværelsen af LAG midler – som er en mulighed for at søge økonomisk 

støtte til forskellige projekter i landdistrikter samt ønskede at være tovholder mellem det kommende 

Tisvildehus og Lokalrådet. 



Ander Gerner, Astrid Recinella (NytGribskov) og Daniel Frigast (De konservative) var som borgere i byen til 

stede, men informerede på byrådets vegne at alle input fra Lokalråd rundt i kommunen altid bliver taget 

alvorligt og er den måde de ofte informeres om problematikker rundt om i de små lokalsamfund. 

Lokalrådet udtrykte glæde ved fortsat at have tæt samarbejde med kommunen og at blive involveret i 

relevante lokale problematikker.  

Grønne Nabofællesksaber – Tisvilde. 

Introduktion ved Anna Falkenstjerne, som fortalte om historien bag og hvordan ”Grønne 

Nabofællesskaber” det har udviklet sig til fællesskaber over hele Danmark. Der er findes Facebook sider på 

både det nationale plan – hvor man bl.a kan søge om deltagelse i Den Grønne Højskole og få overordnet 

information – og nyligt er der også oprettet en lokal Facebook side for Tisvilde. Siden administreres af Steen 

Johansen og Merete Pryds Helle fra Lokalrådet og alle vil kunne følge den. Her vil aktiviteter løbende blive 

lagt op. 

Tisvilde er på mange områder allerede på forkant på med eksempelvis TIFØ frugt og grønsagsordning – men 

udbredelsen kan formentlig blive endnu større ved at være del af de Grønne Nabofællesskaber. 

Efter præsentationen havde Lokalrådet planlagt nogle emner som kunne være en mulighed for 

interesserede i at gå ind i, men var åben for andre ideer. Lokalrådets forslag var: 

1. Repair Cafe (findes ex. I Helsinge) 

2. Byttecentral 

3. Tisvilde Spiser Sammen 

4. Vilde have og grønne korridorer 

5. Grej / materiel bank 

6. Affaldssortering i Tisvilde i fremtiden.  

Folk havde mulighed for at gå ud i grupperne og umiddelbart var der i første omgang mest interesse for: 

Vilde haver; affaldssortering, grej/værktøj/materiel bank og Fællesspisning.  

Der blev udpeget tovholder og lavet kontaktliste med navne, mailliste og mobilnumre. Man kan med 

sikkerhed fortsat indgå i disse grupper ved at kontakte tovholder. Der kommer flere oplysninger i Facebook-

gruppen Tisvilde Grønne Nabofællesskaber.  

Efter nogle hyggelige timer med god snak og diskussion kunne Borgermødet slutte og vi gik alle mere 

berigede hjem end da vi kom. 

 

Referat godkendt 

Dato 

 

 

 

____________________________________                                 ____________________________________ 

Formand                                                                                                    Ordstyrer Carl-Jørgen Bindslev 


